

<<英文写作>>

图书基本信息

书名：<<英文写作>>

13位ISBN编号：9787040104387

10位ISBN编号：7040104385

出版时间：2008-5

出版时间：高等教育出版社

作者：刘家荣 主编

页数：270

字数：423000

版权说明：本站所提供下载的PDF图书仅提供预览和简介，请支持正版图书。

更多资源请访问：<http://www.tushu007.com>

前言

目前社会上为高等院校学生编写的英语写作教材已有数种，但尚缺一本专门为高等师范而编写的英文写作教材。

为了填补这一空白，由教育部师范司和高等教育出版社发起和组织，我们编写了这本教材。

本书编写的指导原则是：（1）以具有大专学历的中学英语教师为主要对象，为他们进修高等师范本科英语专业提供英语写作方面的训练。

（2）重点放在写作技巧方面的培养，将理论阐述和问题说明控制在最低限度，并力求简明扼要，通俗易懂。

（3）为了培养学生用英语思维的能力，克服汉语思维方式和汉语写作习惯对英语写作的干扰，在第二章使用了少量汉语例句，通过对比，提醒学生的注意。

（4）考虑到教学对象的职业特征，特设专章讨论各种类型的英语写作练习的设计。

本书各部分是按照由小到大，词、句、段、篇的次序安排的。第八章则自成体系，可作教师和学生的参考，不必都进入课堂。

<<英文写作>>

内容概要

本书是教育部师范司组织编写的“中学教师进修高等师范本科（专科起点）”规划教材，全书共8章，按照由小到大，词、句、段、篇的次序安排。

本书可作为中学英语教师进修高等师范英语专业本科之用，亦可供非英语专业人员和广大英语爱好者自学英语之用。

书籍目录

CHAPTER I USING APPROPRIATE WORDS AND RHETORICAL DEVICES I

USING APPROPRIATE WORDS 1 Types of words

1) Common words, technical words, and nonstandard words 2) Formal words and informal words

3) Commendatory words and derogatory words 4) Abstract words and concrete words

5) Native words and foreign words 6) Synonyms and antonyms 7) General and specific words 2

Meanings of words 1) Words and concepts 2) Context and meaning

3) Conceptual meaning and associative meaning 3) Choice of words Activities II

USING APPROPRIATE RHETORICAL DEVICES 1 Simile 2 Metaphor 3 Metonymy 4

Synecdoche 5 Transferred epithet 6 Personification 7 Pun 8 Hyperbole 9

Understatement 10 Irony 11 Paradox 12 Oxymoron 13 Euphemism 14

Parallelism 15 Antithesis 16 Climax and anticlimax 17 Rhetorical questions

Activities

CHAPTER II WRITING CORRECT AND APPROPRIATE SENTENCES I

TYPES OF SENTENCES 1 Classified according to function 2 Classified according to structure 3

Classified according to length 4 Classified according to rhetoric Activities II

COMPLETE SENTENCES, MINOR SENTENCES AND SENTENCE FRAGMENTS Activities III

RUN-ON SENTENCES, COMMA SPLICES AND COMMA FAULTS Activities IV

CHOPPY SENTENCES Activities V

WORD ORDER AND EMPHASIS OF SENTENCES 1

Postponement and emphasis 2 Fronting and emphasis 3 Emphatic sentences 4

Emphasis within sentences Activities VI

CONTENT-ORIENTED SENTENCES 1 Unity 2

Coherence 3 Conciseness 4 Clarity 5 Variety Activities

CHAPTER III

DEVELOPING PARAGRAPHS I TOPIC SENTENCE AND TRANSITION IN PARAGRAPHS ...

... CHAPTER IV WRITING A WHOLE COMPOSITION

CHAPTER V

WRITING FOR PRACTICAL PURPOSES

CHAPTER VI WRITING RESEARCH PAPERS

CHAPTER VII USING PROPER MANUSCRIPT FORMAT AND PUNCTUATION

CHAPTER VIII

DESIGNING WRITING TASKS

BIBLIOGRAPHY

APPENDIX SYMBOLS FOR CORRECTION

章节摘录

1 Paragraph development by listing A list paragraph is one that contains an introducer, several developers, and a terminator. Paragraph introducers are sentences that establish the topic focus of the paragraph as a whole. Paragraph developers are sentences that present examples or details of various kinds that support the ideas set forth by the paragraph introducers. Paragraph terminators are sentences that logically conclude the ideas discussed in the paragraph in a psychologically satisfying manner. A list paragraph begins with a paragraph introducer, which may be a topic introducer (i.e. a sentence that introduces the topic) and a topic sentence (See the first example in the following) or simply begins with a topic sentence (See the second example in the following) . Then the paragraph proceeds with a list of facts or ideas, which serves as developers, to support the paragraph introducer. The developers may contain one layer or two and three layers of supporting sentences, with the lower layer supporting the higher layer. For instance, a topic sentence can be supported by developers A, B, C, D. But these four developers may be further expounded by their own supporting details. In order to avoid a "shopping list" appearance, list paragraphs often make use of words or phrases for listing (listed in the section for transition above) to help the paragraph proceed smoothly. Sometimes transitional sentences are used between different sets of ideas. Read the following paragraph and see if it has a topic sentence and a terminator, and find out how many developers there are and how they progress from one idea to the next.

<<英文写作>>

编辑推荐

《英文写作》中学教师进修高等师范本科（专科起点）教材（专升本）教育部师范教育司组织编写。

《英文写作》各部分是按照由小到大，词、句、段、篇的次序安排的。

内容包括选词与修辞、写出正确与合适的句子、段落的组织与发展、文章的谋篇与布局、实用写作训练、论文写作、格式规范与标点符号共七章。

权威性：本套教材系教育部师范司组编的英语专业规划教材。

编者与审者均为国内知名专家、教授及多年从事师范英语教学的优秀教师。

针对性：本套教材汲取了国内外最新外语教学研究成果，理论与实践并重，针对中学进修教师实际需要精心编写。

实用性：本套教材在选材与练习设计上以培养学习者综合语言应用能力为宗旨，注重提高其业务能力。

版权说明

本站所提供下载的PDF图书仅提供预览和简介，请支持正版图书。

更多资源请访问:<http://www.tushu007.com>